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Integracja, zabawa przy muzyce, konkursy – 
takie są główne cele festynu organizowanego 
od kilku lat w ogrodach Domu Pomocy Spo-
łecznej mieszczącego się przy ulicy Świętego 
Jacka w Wejherowie. W spotkaniu uczest-
niczyli podopieczni DPS i pensjonariusze  

z innych ośrodków pomocy społecznej z tere-
nu powiatu wejherowskiego oraz przyjaciele  
i sympatycy placówki.

– Takie spotkania są bardzo potrzebne  
i ważne, ponieważ integrują społeczność 

osób niepełnosprawnych oraz pobudzają 
współpracę między partnerami społecznymi 
i organizacjami pozarządowymi – podkreśla 
Starosta Wejherowski Gabriela Lisius.
W programie festynu znalazły się występy 

artystyczne, gry, zabawy, konkursy czy de-
gustacje. Spotkanie było okazja do integracji, 
miłego spędzenia czasu oraz wspólnej zaba-
wy.
Dom Pomocy Społecznej prowadzony przez 

Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia św. Win-
centego a Paulo w Wejherowie przeznaczony 
jest dla 115 osób niepełnosprawnych, w tym 
dzieci i młodzieży niepełnosprawnych inte-
lektualnie oraz dla osób przewlekle soma-
tycznie chorych.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie

W tym roku tytuł ten uzyskała największa w histo-
rii Gminy Wejherowo grupa aż 37 pedagogów, wśród 
których najliczniej reprezentowana była Szkoła Pod-
stawowa nr 1 w Bolszewie (11). Awans zawodowy 
uzyskali także nauczyciele szkoły podstawowej w 
Gowinie (8), Nowym Dworze Wejherowskim (7), 
Gościcinie (4), Bolszewie -nr 2 (3), Orlu (3) oraz 
Leśne Przedszkole w Bolszewie (1).

Pedagodzy złożyli uroczyste ślubowanie, po czym 
otrzymali akty z rąk wójta Przemysława Kiedrow-
skiego oraz przewodniczącego Rady Gminy Huberta 
Tomy.

- Wszystkim nauczycielom życzymy dalszych suk-
cesów zawodowych i satysfakcji z wykonywania 
tego odpowiedzialnego zawodu – przekazuje Urząd 
Gminy Wejherowo.

Źródło: UG Wejherowo
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Festyn Integracyjny w DPS
POWIAT | Na terenie Domu Pomocy Społecznej prowadzonego przez Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia św. Wincentego a Paulo w Wejherowie, odbył się Festyn Inte-
gracyjny pod hasłem „Przyjaciel to najcenniejszy skarb”. W wydarzeniu wzięła udział Starosta Wejherowski Gabriela Lisius.
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Awanse zawodowe nauczycieli 
z Gminy Wejherowo
GMINA WEJHEROWO | W środę 30 sierpnia, przed obradami LVII Sesji Rady Gminy Wejherowo odbyło się uroczyste ślubowanie i wręcze-
nie aktów awansu nauczycielom, którzy otrzymali stopień nauczyciela mianowanego.”

Dwudniowy program Pomorskiego Święta Plonów 
obfituje w wiele atrakcji oraz ważnych uroczystości. 
Każdy mieszkaniec znajdzie coś dla siebie. Ponadto  
z terminem Dożynek nakłada się też niezwykle istotna 
uroczystość dla całej gminy.

- 50-ta rocznica powstania Gminy Szemud pięknie 
splata się z Dożynkami, zatem mamy nadzieję, że 
w ciągu dwudniowych obchodów, każdy znajdzie 
atrakcje odpowiadające jego potrzebom. Zatem wraz 
z  Samorządem Województwa Pomorskiego i Gminy 
Szemud oraz Komitetem Organizacyjnym zapraszam 
Państwa – bądźmy razem by dziękować za tegoroczne 
plony – zaprasza Gmina Szemud.

Program Pomorskiego Święta Plonów
Pierwszego dnia wydarzenia odbędzie się Kon-

gres Wsi Polskiej oraz Kongres Powiatów Pomor-
skich w Centrum Samorządowym Szemud. Ponadto 
na placu dożynkowych zostaną rozegrane zawody  
w sportach tradycyjnych. Na miłośników muzycznych 
brzmień będą czekać dwa koncerty: Mr. Polska oraz 
Tribbs. Zwieńczeniem pierwszego dnia Pomorskiego 
Święta Plonów będzie wieczorna zabawa wraz z DJ 
Pump Boy.

Drugi dzień całego wydarzenia rozpocznie się od 
uroczystej prezentacji Hejnału Gminy Szemud, który 
od tamtego momentu będzie towarzyszyć ważnym 
wydarzeniom w życiu gminy. Jednym z kolejnych 
etapów obchodów będzie przejazd maszyn rolniczych  
i pojazdów reprezentujących poszczególne sołectwa 
ulicami Szemuda na plac dożynkowy.

Ważną częścią drugiego dnia obchodów będzie 
uroczyste przekazanie chleba przez Państwo Lange 
Marszałkowi Województwa Pomorskiego oraz Wój-
towi Gminy Szemud. Przy tej okazji odbędzie się sym-
boliczne częstowanie się tym pieczywem przez m.in.: 
kaszubską młodzież.

Biesiada Dożynkowa
W ramach kolejnej części całego wydarzenia – 

Biesiady Dożynkowej, wystąpi Zespół Regionalny 
„Koleczkowianie, który w tym roku świętuje 50-le-
cie działalności. Potem wystartuje Dożynkowy Bieg 
po Zdrowie. Poza tym mieszkańcy będą mieli też 
okazję podziwiać występy m.in.: Regionalnego Ze-
społu Ludowego „Boczki Chełmońskie”, czy Zespołu 
Folklorystycznego z partnerskiej gminy Smotrycz na 
Ukrainie. Zostanie też wyemitowany film promocyj-

ny Pomorskiego Święta Plonów 2023. Mieszkańcy 
będą mieli okazję brać udział w zabawie tanecznej  
z m.in.: kapelą AleGroo, czy DJ Baronem.

Na placu dożynkowym będzie znajdować się m.in.: 
wesołe miasteczko, wystawa maszyn rolniczych, czy 
różne stoiska gastronomiczne.

Natomiast w niedzielę, na małej scenie przy Cen-
trum Samorządowym odbędzie się Szemudzki Talent 
Show. GOPS przygotował też dla dzieci i młodzieży: 
gry, zabawy sportowe i muzyczne, konkursy, zagadki, 
malowanie twarzy.

Główny Sponsor Dożynek – firma PKS Gdynia, 
zorganizuje bezpłatne dowozy na plac uroczystości 
z wszystkich miejscowości Gminy Szemud. Dzięki 
Szpitalom Pomorskim spółka z.o.o. będzie możliwość 
skorzystania z różnych porad bezpłatnych np. derma-
tologa, czy fizjoterapeutów. Będzie można wykonać 
różnego rodzaju badania m.in.: EKG, KTG oraz ba-
dania spirometryczne. Przy stoisku „Szpitali Pomor-
skich” bezpłatnych porad prawnych będą udzielać 
radcowie prawni z Okręgowej Izby Radców Prawnych 
w Gdańsku.

Źródło: UG Szemud

GMINA SZEMUD | W drugi weekend września 9 i 10.09.2023r. samorządowcy chcą zaprosić 
wszystkich mieszkańców i nie tylko na uroczystości dorocznego święta plonów.Dożynki Szemud 2023
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Ostatnie dni sierpnia były ostatnim dzwonkiem dla rodziców oraz 
uczniów, aby przygotować się do nadchodzącego roku szkolnego.  
Z tej okazji Centrum Handlowe Auchan Port Rumia zorganizował 
specjalną odsłonę programu lojalnościowego pt. „Akcja Bonus”.

- Jestem zadowolona, że nasze akcje jak i tak ze szkolnymi wypraw-
kami cieszą się zainteresowaniem wśród klientów. Galeria dba też  
o najmłodszych. Zwraca uwagę na ich ważne wydarzenie, jakim jest 
inauguracja roku szkolnego. Dlatego przygotowaliśmy atrakcyjne wy-
prawki szkolne - mówiła Dominika Kokorniak, koordynatorka „Akcji 
Bonus”.

Dwa rodzaje wyprawek za punkty
Uczestnicy akcji mogli w sobotę zgromadzone punkty w ramach 

programu wymienić na praktyczne nagrody szkolne. Wiele uczniów, 
którzy odbierali wyprawki z rodzicami, nie kryli radości podczas za-
poznawania się z zawartością zestawów. Organizatorzy przygotowali 
dwa rodzaje zestawów.

- Za 100 punktów zgromadzonych w programie lojalnościowym 
Akcja Bonus można było otrzymać miniwyprawkę szkolną Bambino. 
W zestawie znajdowały się farby, pędzelki, kredki, nożyczki, klej oraz 
plastelina, czyli przybory, które doskonale sprawdzą się podczas zajęć 
plastycznych!

- Natomiast za 200 punktów zgromadzonych programie Akcja Bo-
nus można było otrzymać dużą wyprawkę szkolną Bambino. Składał 
się na niego zestaw 22 podstawowych materiałów szkolnych, w któ-
rym znalazły się bloki, farby, pędzelki, kredki, nożyczki, klej, ołówki, 
długopisy, plastelina oraz przyrządy geometryczne.

Duże zainteresowanie rodziców i dzieci
Uczestnicy akcji mogli odbierać wyprawki w specjalnym punkcie 

Akcji Bonus. Już przed rozpoczęciem rozdawania nagród uformowała 
się długa kolejka wyczekujących. Kiedy wszystko się rozpoczęło, wszyscy 
odchodzili od stanowiska z rękami pełnymi zestawów z wyprawkami.

- Mamy całą wyprawkę dla dzieci do zerówki i pierwszej klasy, więc 
jestem zadowolona. Jesteśmy już gotowi na rozpoczęcie roku szkol-
nego dzięki tej akcji – powiedziała Pani Weronika, która odbierała 
wyprawki wraz z trzema synami.

- Cała akcja jest ciekawą inicjatywą, ponieważ w samych sklepach 
w okresie, kiedy trzeba zaopatrzyć się w przybory szkolne, to nie-
jednokrotnie można utknąć w długich kolejkach. W tym przypadku 
można odebrać ciekawe zestawy, które są atrakcyjnie zapakowane i to 
stanowi atrakcję dla dzieci – przyznał Pan Wojciech, który odebrał 
kilka zestawów z dwójką dzieci.

Przemysław Schenk

Szkolna Wyprawka w Akc ji Bonus
RUMIA | W minioną sobotę w ramach programu lojalnościowego Centrum Handlowego Auchan Port Rumia można było wymienić punkty na 
wyprawki szkolne.
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Impreza rozpocznie się od supportu składającego się z wystą-
pień lokalnych zespołów. Kolejno wystąpią: o godz. 18.00 Lotus, 
o 18.20 Młody Cegła, 18.40 Tenet, 19.00 Stachu, 19.20 Vic Vitty, 
19.45 NZP. Gwiazdami wieczoru będą: Miły ATZ, który wystąpi 
o godz. 20.30 i OSTR o godz. 21.30. Koniec imprezy zaplanowa-
no na godzinę 23.00.Na wydarzenie wstęp jest bezpłatny.

Miły ATZ to wszechstronny raper, na scenie muzycznej po 
raz pierwszy pojawił się w 2015 roku. Specjalizuje się w wielu 
nurtach muzycznych, choć przede wszystkim jest grimowcem. 
OSTR znany szerokiej publiczności, posiada kompleksową 
twórczość, oprócz bycia raperem, jest również producentem 
muzycznym. Swoją karierę rozpoczął już w latach 90-tych.
Źródło: UM Wejherowo

HIP HOP FEST  
W WEJHEROWIE
WEJHEROWO | Prezydent Miasta Wejherowa Krzysztof 
Hildebrandt zaprasza na Hip-Hop Fest, który odbędzie 
się w sobotę 2 września br. na polanie piknikowej  
w Parku Miejskim w Wejherowie o godz. 18.00.

fot. UM Wejherowo

Tytuł otrzymało 38 nauczycieli kontrakto-
wych, którzy pozytywnie zdali egzamin przed 
Powiatową Komisją Egzaminacyjną i decyzją 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego uzyskali 
awans zawodowy. Wszyscy pedagodzy uro-
czyście ślubowali: rzetelnie pełnić powinność 
nauczyciela wychowawcy i opiekuna młodzie-
ży, dążyć do pełni rozwoju osobowości ucznia  
i własnej oraz kształcić i wychowywać młode 
pokolenie w duchu umiłowania Ojczyzny, tra-
dycji narodowych oraz poszanowania Konsty-
tucji Rzeczypospolitej Polskiej.

– Wykonujecie trudny i odpowiedzialny za-
wód, który wymaga ciągłego podnoszenia 
kwalifikacji. Otrzymane dziś akty mianowania 
świadczą o poszerzaniu i pogłębianiu przez 
Państwa wiedzy i umiejętności zawodowych 
oraz otwierają drogę do uzyskania kolejnego 
stopnia awansu zawodowego – nauczyciela 
dyplomowanego. Dziękuję za dotychczasową 
pracę, zaangażowanie włożone w nauczanie 
oraz przekazywanie wiedzy. U progu nowego 
roku szkolnego życzę dużo radości i satysfakcji 
z wyzwań, które codziennie podejmujecie z my-

ślą o uczniach – mówiła Starosta Wejherowski 
Gabriela Lisius.
Nauczyciel mianowany, według aktualnych 

przepisów Karty Nauczyciela, to trzeci stopień 
awansu zawodowego. Warunkami uzyskania 
stopnia awansu zawodowego nauczyciela mia-
nowanego jest m.in.: odbycie stażu w wymia-
rze 2 lat i 9 miesięcy, zakończonego pozytywną 
oceną dorobku zawodowego oraz zdanie egza-
minu przed komisją egzaminacyjną.

Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie
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Wręczono awanse 
nauczycielskie

POWIAT | W Starostwie Powiatowym w Wejherowie odbyło się uroczyste 
ślubowanie i wręczenie aktów nadania stopnia awansu zawodowego  
nauczyciela mianowanego, pedagogom powiatowych placówek oświatowych.

W sobotę, 2 września na 
terenie Parku Starowiej-
skiego będzie można oglą-
dać samochody w ramach 
III Festiwalu Pojazdów 
Nieznanych, Nieudanych  
i Zapomnianych. Wyjąt-
kowe auta dostępne będą 
dla zwiedzających od 
13.00 do 18.00.

W niedzielę, 3 września 
na Scenie Letniej odbę-
dzie się Koncert Chopi-
nowski. To wydarzenie 
z  c yk lu  Kultura  p o d 
chmurką. Utwory Fry-
deryka Chopina zagra 
Mateusz Maciołek, stu-
dent Akademii Muzycz-
nej w Gdańsku. Mimo 
młodego wieku, jest już 
laureatem międzyna-
rodowych i ogólnopol-
skich konkursów piani-
stycznych. Koncertował  

w Niemczech, na Węgrzech oraz na Litwie. Jest członkiem zespołu 
Nord Piano Trio. Początek koncertu o godzinie 18.00.

Wstęp na oba wydarzenia jest bezpłatny.
Po wakacjach działalność wznawiają zespoły muzyczne i sekcje dzia-

łające przy Miejskim Domu Kultury. Z pełną ofertą zajęć, a także infor-
macją o zapisach można się zapoznać na stronie internetowej placówki.

 Źródło: MDK Rumia

Koniec wakacji w dźwiękach 
samochodów i Chopina
RUMIA | Miejski Dom Kultury w Rumi na ostatni weekend 
wakacji przygotował nie lada gratkę dla fanów czterech kółek,  
a także miłośników muzyki klasycznej.
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Jak informuje Grzegorz Kołodziejski mobilny krwiobus pod kierownic-
twem doktora Mikołaja Wilkanowskiego dyżurował w miniony czwartek 
24 sierpnia br. przez 4 godziny na wejherowskim rynku w pobliżu kole-
giaty. W tym czasie krwiobus odwiedziło 41 zainteresowanych, z czego 
krew oddało 36 osób, a 7 z nich uczyniło to po raz pierwszy.

Wśród krwiodawców znajdowała się 15-osobowa grupa funkcjona-
riuszy Służby Więziennej z całej Polski, którzy przebywają na szkoleniu  
w Ośrodku Szkoleniowym w Zwartowie.

- Wszystkim osobom, które wzięły udział w tej akcji składamy serdecz-
ne podziękowanie – mówi Grzegorz Kołodziejski podkreślając, że plon 
tegorocznej akcji jest o ponad 50 proc. wyższy niż w latach poprzednich, 
co bardzo cieszy lekarzy i pacjentów, a organizatorom daje satysfakcję  
i poczucie spełnionej misji.

Źródło: UM Wejherowo

Rycerze Kolumba 
zebrali 16,2 litra krwi
WE JHEROWO |  Podczas akcji „Krew ratuje życie”, na Placu  
Jakuba Wejhera w Wejherowie zorganizowali Rycerze Kolumba, 
udało się zebrać16,2 litra krwi.
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ZASADY KONKURSU
Konkurs adresowany jest do uczniów publicznych szkół średnich z po-

wiatów wejherowskiego, puckiego, lęborskiego i słupskiego. Każdą placów-
kę może reprezentować jedna 3-osobowa drużyna pod opieką nauczyciela 
fizyki lub chemii. Zgodnie z zasadami przedstawiciele grona pedagogicz-
nego mogą czynnie wspomóc młodzież w przygotowaniach do konkursu. 

ETAP PIERWSZY – PRZYGOTOWANIE FILMU
W pierwszym etapie konkursu uczniowie będą mieli za zadanie nagrać 

krótki film trwający od 180 do 240 sekund na jeden z trzech tematów zwią-
zanych z energetyką jądrową:
• Rola energetyki jądrowej w budowaniu bezpieczeństwa energetycznego 

Polski,
• Rola energetyki jądrowej w walce ze zmianami klimatu,
• Rozwój gospodarczy – korzyści z powstania elektrowni jądrowej.

Materiały audiowizualne będą oceniane pod kątem wartości meryto-
rycznej oraz kreatywności. Następnie Komisja Konkursowa wybierze trzy 
najlepsze zgłoszenia. Autorzy tych filmów wraz z opiekunem zostaną za-
proszeni na drugi etap konkursu do Warszawy.

ETAP DRUGI – SPRAWDZENIE WIEDZY
Zadaniem zwycięskich drużyn w drugim etapie będzie obrona swojego 

pomysłu na film. Uczniowie wyjaśnią Komisji, dlaczego wybrali dany temat 
oraz jakimi tezami i argumentami posłużyli się w swoim materiale. Dodat-
kowo uczestnicy będą musieli odpowiedzieć na 3 pytania merytoryczne 
wylosowane podczas finału w Warszawie. 

NAGRODY DLA PRZYSZŁYCH NAUKOWCÓW 
Organizator, spółka Polskie Elektrownie Jądrowe, przewidział zarówno 

nagrody dla trzech zwycięskich placówek, jak i wyróżnienia indywidualne 
dla uczniów i nauczycieli. Laureaci otrzymają nagrody finansowe na budo-

wę albo wyposażenie pracowni fizyki lub chemii w swojej szkole. Kwoty na-
gród dla szkół to odpowiednio 100 tys. zł, 70 tys. zł i 50 tys. zł w zależności 
od zdobytego miejsca.

Ponadto członkowie trzech zwycięskich drużyn oraz ich opiekunowie 
otrzymają nagrody indywidualne w postaci voucherów o łącznej wartości:
• 12 000 zł (po 3 000 zł na osobę) za zajęcie I miejsca,
• 8 000 zł (po 2 000 zł na osobę) za zajęcie II miejsca,
• 4 000 zł (po 1 000 zł na osobę) za zajęcie III miejsca.

W związku z mającą powstać na Pomorzu pierwszą elektrownią jądrową 
w Polsce, konkurs „Szkoła z atomową energią” to doskonała okazja dla 
uczniów tego regionu do zgłębienia wiedzy na temat energetyki jądrowej  
i jej wpływu na przyszłość regionu i naszego kraju. Finał zaplanowany jest 
na październik 2023 roku, kiedy to zwycięskie drużyny będą miały możli-
wość odebrania nagród w Warszawie w trakcie sesji finałowej.

„Szkoła z atomową energią” – rusza konkurs 
promujący energetykę jądrową na Pomorzu
Już niebawem uczniowie pomorskich szkół średnich, w tym z powiatu wejherowskiego, będą mieli okazję wziąć udział w konkursie 
 „Szkoła z atomową energią”. Inicjatywa Polskich Elektrowni Jądrowych ma na celu promowanie wiedzy na temat energetyki jądro-
wej oraz roli, jaką może ona odegrać w przyszłości Polski. Konkurs odbywa się pod patronatem Ministerstwa Klimatu i Środowiska, 
Pełnomocnika Rządu ds. Strategicznej Infrastruktury Energetycznej oraz Ministerstwa Edukacji i Nauki.
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W rocznicę historycznych straj-
ków, w Wejherowie odbyły się 
uroczystości upamiętniające wy-
darzenia sierpniowe. W spotkaniu 
wzięli udział m.in. członkowie 
NSZZ „Solidarność”, pracownik 
oddziałowego Biura Edukacji Na-
rodowej IPN w Gdańsku dr Arka-
diusz Kazański, Starosta Wejhe-
rowski Gabriela Lisius, członkowie 
Zarządu Powiatu Wejherowskie-
go Ludwik Zegzuła i Kazimierz 
Bistroń, Prezes „Wejherowskiej 
Wspólnoty Pokoleń” Jan Wojewski 
oraz zaproszeni goście.
Podczas wydarzenia Starosta 

Wejherowski wręczyła zasłużonym działaczom „So-
lidarności” pamiątkowe medale z okazji 43. rocznicy 
Sierpnia 1980 r. Kolejnym punktem uroczystości była 
msza święta w kościele pw. Trójcy Świętej w Wejherowie 
pod przewodnictwem ks. prałata Tadeusza Reszki. Po 
nabożeństwie delegacje uczestniczące w spotkaniu zło-
żyły kwiaty pod tablicą upamiętniającą działaczy NSZZ 
„Solidarność”, która znajduje się na kościele farnym.
43 lata temu, 31 sierpnia 1980 r w sali BHP Stoczni 

Gdańskiej podpisano porozumienie pomiędzy komi-
sją rządową a Międzyzakładowym Komitetem Straj-
kowym, reprezentującym ponad 700 zakładów z całej 
Polski.
Źródło: Starostwo Powiatowe w Wejherowie

Organizatorzy ze Wspólnoty Młodzieżowej Effa-
tha zadbali o przygotowanie sporej dawki atrakcji,  
a także wielu miejsc aktywnej rekreacji i wypo-
czynku. Nie brakowało punktów małej gastronomii  
z pieczonymi kiełbaskami, świeżo pieczonym chle-
bem, kanapkami chleba ze smalcem, ciastami, watą 
cukrową i popcornem.

Oprócz występów scenicznych, podczas których 
zaprezentowali się wokaliści m.in. Magdalena Wic-
ka, Katarzyna Herrmann, gawędziarz Józef Rosz-
man z akordeonistką, Schola dziecięca i kapela 
kaszubska „Plesta”, a także zespoły „7 darów Pana”, 
„Redstarand” czy „Effatha”, miały miejsce pokazy 
strongmenów, służb mundurowych i ratowniczych.

Dla mniejszych dzieci była przygotowana dmucha-
na zjeżdżalnia oraz stanowisko malowania twarzy,  
a dla starszych stanowisko strzelania z łuku i wia-
trówki oraz loteria fantowa. Można było też poćwi-
czyć pod okiem ratownika zasady i techniki udzie-
lania pierwszej pomocy. Zebrane środki podczas 
imprezy trafiły na cele Wspólnoty Młodzieżowej 
Effatha.

Źródło: UM Wejherowo
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Obchody wydarzeń 
sierpniowych

Tłumnie i radośnie  
na Święcie Chleba

POWIAT | Z okazji 43. rocznicy Sierpnia 1980 r. oraz powstania NSZZ  
„Solidarność”, w Wejherowie odbyły się uroczyste obchody zorganizowa-
ne przez Stowarzyszenie „Wejherowska Wspólnota Pokoleń”.

WEJHERWO | Pochmurna, ale jednak ciepła pogoda spowodowała, że  
w ostatni weekend wakacji wielu mieszkańców Wejherowa wybrało się  
do Ogrodów Konwiktorskich na Festyn Święta Chleba. W otulinie staro-
drzewia wypoczynek przy muzyce i kawie na wolnym powietrzu okazał  
się bardzo udany.
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Tradycyjnie w każdą niedzielę lata 
mieszkańcy mogli posłuchać róż-
nych gatunków muzyki. Jako ostatni 
zagrał Jan Elf Czerwiński z Gdańska. 
To postać, której podwaliny dzia-
łalności artystycznej ustanawiają 
umiejętności beatboxowe nabywane 
od 2006 roku i uznane na krajowych 
mistrzostwach (Mistrz Polski Po-
lish Beatbox Battle 2018 i 2019 kat. 
Loop Station, TOP4 WBW Beatbox 
2017 Solo). Od tego czasu artysta 
rozwija się jako muzyk, showman  

i konferansjer w bogatym trójmiej-
skim środowisku tworząc i wspie-
rając takie projekty jak duet Fasola, 
Fala Zmiany, Muzalians, Chór Mu-
sic Everywhere. Artysta wykonuje 
utwory przy użyciu wyłącznie apara-
tu mowy. Niezwykle efektowna tech-
nika wokalna pozwala na tworzenie 
linii melodycznych, perkusji, basów 
oraz innych dźwięków przy pomocy 
ust, nosa czy gardła. Loop Station to 
nazwa, którą marka BOSS określa 
swoje urządzenia dające możliwość 

nagrywania sygnału gitarowego  
i odtwarzaniu go w pętli.

- Koncert bardzo się podobał pu-
bliczności, nie zabrakło bisu - mówi 
dyrektor Fabryki Kultury Tomasz 
Wiśniewski - A już w najbliższą nie-
dzielę w Miejskim Parku Rodzinnym 
kolejny Pchli Targ oraz widowisko 
historyczne pt. „Droga do wolno-
ści”, w 84 rocznicę wybuchu II Wojny 
Światowej. Zapraszamy serdecznie 
- dodaje.

Źródło: UM Reda

Ostatni koncert tegorocznej 
„Kameralnej Redy”

REDA | W ostatnią niedzielę sierpnia w amfiteatrze Miejskiego Parku  
Rodzinnego odbył się ostatni tegoroczny koncert z cyklu „Kameralna Reda”.
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Beata Rutkiewicz, zastępca prezydenta ds. rozwoju 
miasta informuje, że zgodnie z umową zawartą z fir-
mą POLIMEX INFRASTRUKTURA Sp. z o.o. obok 
mostu na rzece Redzie wzdłuż ul. Ofiar Piaśnicy do 
końca czerwca przyszłego roku zostanie wybudowa-
na ścieżka rowerowa.

- Pobudowana w ramach tej umowy kładka ominie 
most na rzece Redzie, co spowoduje przekierowanie 
na nią ruchu pieszych i rowerzystów bez zakłócania 
ruchu samochodowego na drodze wojewódzkiej 218. 
Ścieżka rowerowa od strony miasta będzie wykonana 
z bezfazowej kostki betonowej, a pod kładką pobie-
gnie kanał technologiczny. Zostanie też wybudowany 
w tym miejscu monitoring wizyjny – mówi Beata 
Rutkiewicz.

Dodaje również, że w ramach podpisanej umowy 

zostanie przebudowana ul. Niska, gdzie zostanie 
ułożona nowa kanalizacja deszczowa, przebudo-
wa przyłączy wodociągowych, wykonane zostanie 
nowe oświetlenie drogowe. Ulica otrzyma nową na-
wierzchnię jezdni i chodników z kostki betonowej.

Koszt inwestycji wyniesie około 6, 1 mln zł i zo-
stanie sfinansowany ze środków Miasta Wejherowa, 
a także z pozyskanego przez władze Wejherowa 
dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych (edycja 2) oraz 
z dofinansowania projektu pn. „Pomorskie Szlaki 
Kajakowe – Meandry Północy, rzeka Reda – miasto 
Wejherowo”, w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa  Pomorskiego z Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.

Źródło: UM Wejherowo

Powstaje ścieżka rowerowa obok 
mostu na rzece Redzie
WEJHEROWO | Ruszyły prace związane z budową kładki dla pieszych i rowerzystów przy moście 
nad rzeką Redą w ciągu ul. Ofiar Piaśnicy w Wejherowie. Ta miejska inwestycja powiązana jest 
również z przebudową ul. Niskiej.
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Jak się Pan czuje jako rekordzista Polski w przepły-
nięciu szlaku żeglugowego Wisły kajakiem jednooso-
bowym?

Jest to przyjemne uczucie. Pomimo upływu czte-
rech dni od finiszu, organizm nadal odczuwa zmę-
czenie, a bezpośrednio na mecie czułem się skraj-
nie wyczerpany. Niemniej sprawiło to, że od strony 
psychicznej pojawia się tym większa satysfakcja, bo 
wiem i odczuwam, ile trzeba było włożyć wysiłku  
w osiągnięcie rekordu.

Całość zajęła Panu 154 godziny i 45 minut. Po za-
kończeniu tego wyzwania przyznawał Pan w mediach 
społecznościowych, że doskwiera Panu niedosyt. Z czego 
on wynikał?

Żyję w przekonaniu, że wynik ten można było 
jeszcze  bardzie j  w yśrubować.  W konfronta-
cji z potężną rzeką, ale też warunkami pogodowy-
mi oprócz dobrego przygotowania, poświęcenia  
i przełamywania własnych barier mentalnych trze-
ba mieć też nieco szczęścia. Czynniki takie, jak stan 
wody, temperatura, nasłonecznienie, widzialność, kie-
runek i siła wiatru oraz wiele innych, mają wpływ na 
ostateczny rezultat. Niestety, na meteorologicz-
nej ruletce nie trafiłem najlepiej, przede wszystkim  
w kwestii upałów, które poniewierały od początku orga-

nizm. To odkładało się w rosnącym każdego dnia zmę-
czeniu. Po czterodniowej kumulacji, piątego dnia nadszedł 
spory kryzys, z którym walczyłem już do końca, a który 
poskutkował gorszym wynikiem.

Jak Pan patrzy na całość tego wyzwania z perspektywy 
czasu?

Postrzegam je jako kolejną ciekawą przygodę, przesuwa-
jącą moją strefę komfortu i tym samym rozwijającą mnie 
jako człowieka. W życie wpisują się przeciwności losu 
pojawiające się z różną częstotliwością i intensywnością. 
Świadomość, że jest się w stanie przełamywać również ta-
kie, które pojawiają się w stanie skrajnego wyczerpania, po-
zwala z większym optymizmem i pewnością siebie patrzeć 
w przyszłość. Odcięcie się na jakiś czas od szeroko pojętej 
cywilizacji pozwala też spojrzeć na dotychczasowe życie  
z pewnej perspektywy, docenić pewne rzeczy oraz wzbu-
dzić postanowienie zmiany niektórych.

Spędził Pan w kajaku prawie 155 godzin. Jakie myśli 
krążyły Panu w głowie przez ten czas?

Nie spędziłem w kajaku 155 godzin – ostateczny wynik 
154 godzin i 45 minut uwzględnia również okresy snu, 
postojów, przenosek, śluzowania i innego rodzaju okre-
sów bez płynięcia. Im dłużej trwała próba, tym stawały 
się one mniej racjonalne, a bardziej emocjonalne. Płynąc, 

byłem bardzo mocno zdeterminowany i zafiksowany na 
wyznaczonym celu. Dlatego nieustannie przeliczałem 
tempo płynięcia. Snułem hipotezy odnośnie dalszego 
rozkładania wysiłku. Płynąć nocą, czy się wyspać? Zrobić 
jedną dłuższą przerwę, czy dwie krótsze? Pojawiały się też 
myśli natury egzystencjalnej, czas na modlitwę i rozmaite 
refleksje, ale umysł był cały czas dynamiczny. Obserwowa-
łem rzekę, analizowałem, którędy będzie lepiej popłynąć  
w danym momencie. Więc nie miałem poczucia, że nie mam  
„co zrobić z myślami”.

Takie wyzwanie jest trudniejsze pod względem fizycz-
nym, czy mentalnym?

Trudno to porównywać, ale zaryzykuję twierdzenie, że 
pod względem mentalnym. Można być fizycznie przy-
gotowanym lepiej lub gorzej, ale kryzysy z pewnością się 
pojawią. Trzeba je stale przezwyciężać. Nie dać się wybić  
z rytmu, zdekoncentrować, załamać, ani ponieść euforii. 
Pojawia się też ból, brak energii, skurcze – głowa i serce 
muszą przezwyciężyć ciało.

Co było dla Pana najbardziej wymagające podczas tego 
wyzwania?

Pod kątem fizycznym znoszenie upałów, pod kątem 
mentalnym przezwyciężanie kryzysów i świadomość, że 
czas nie jest moim sprzymierzeńcem. Chociażby się chcia-

ło zrobić postój nieco dłuższy, czy wyspać nieco bardziej, 
minuty brutalnie przeliczały się na kilometry. Zamyślisz się 
nad kawą 6-7 minut – już mógłbyś być kilometr dalej, a nie 
jesteś... Margines był niewielki.

Przy okazji Pańskiego zmagania na Wiśle towarzyszył 
cel charytatywny. Jaki?

Symbolicznie przyjąłem, że każde przepłynięte przeze 
mnie 100 km oraz meta to jeden cel o wartości 500 złotych. 
Wśród wytypowanych były m.in. takie jak stypendium 
szkolne dla chłopca z Sudanu Południowego, wsparcie le-
czenia dziewczynki z chorobą skóry, lekarstwa dla pensjo-
nariuszy Centrum Pomocowego Caritas, czy też wsparcie 
organizacji turnieju turystycznego dla młodzieży, który 
kiedyś mnie samego zainspirował do poszukiwania po-
dróżniczych przygód. Łącznie do zebrania jest zatem 5000 
złotych, a udało się zebrać już 4800 złotych. Więc niewiele 
zostaje do pełnego sukcesu. Wciąż można dołożyć swoją 
cegiełkę: https://zrzutka.pl/n7ayu2

Skąd wziął się pomysł na takie wyzwanie?
Podstawową ideą mojego podróżowania jest korzysta-

nie ze środków lokomocji napędzanych siłą własnych 
mięśni. Świetnie wpisują się w to rower, czy kajak. Nie 
wykluczam, że kiedyś zobaczycie mnie również na hu-
lajnodze, deskorolce, czy innych podobnych wehikułach. 

Przepłynął Wisłę w rekordowym 
czasie RUMIA | Mieszkaniec Rumi dokonał niesamowitego wyczynu. Został rekordzistą Polski w przepłynięciu szlaku żeglugowego 

Wisły kajakiem. Jacek Pałubicki podzielił się wrażeniami z wyzwania i zdradził, co było najtrudniejsze przy tym wyczynie.

fot. materiały prywatne
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Taka forma turystyki daje poczucie samowystarczalności, 
a tym samym więcej satysfakcji, że się gdzieś dotarło. To 
trochę jak z pierwszym zarobkiem za dzieciaka. Przekopie 
się komuś ogródek, zbierze jagód, wyjdzie z czyimś psem  
i dostanie się za to parę złotych, to takie pieniądze mają 
znacznie lepszy smak niż kieszonkowe od rodziców.

Już od dziecięcych lat fascynował się Pan podróżami. 
Kto w Panu zaszczepił ciekawość świata i jak ona ewolu-
owała przez kolejne lata?

Zainspirowałem się podróżowaniem dzięki startom  
w Ogólnopolskim Młodzieżowym Turnieju Tu-
rystyczno-Krajoznawczym PTTK, w który wkręciła 
mnie w podstawówce nauczycielka przyrody. Star-
towałem w nim przez lata jako zawodnik. Aktualnie 
angażuję się w niego jako opiekun oraz organizator. 
To przynosi mi ogromną radość, gdy widzę uśmie-
chy na twarzach kolejnych pokoleń. Jednocześnie 
wiem, że przyjemność idzie w parze z pożyteczno-
ścią i nauką takich potrzebnych społecznie umiejęt-
ności, jak udzielanie pierwszej pomocy, orientacja  
w terenie, czy sprawność fizyczna. W zbliżającym 
się roku szkolnym odbędzie się jubileuszowa, pięć-
dziesiąta edycja tego przedsięwzięcia! Pierwszą, 
dużą, samodzielną podróż (2418 kilometrów prze-
jechane rowerem w 27 dni przez Polskę) odby-
łem, mając 19 lat .  Później  chwyciłem bakcyla  
i oprócz pospolitych form turystyki, co kilka lat lubię 
zrobić coś ekstremalnego.

Jak Pan wspomina pierwszą podróż kajakiem?
Bardzo dobrze, a chociaż również wymagała ona 

wysiłku, zwłaszcza gdy płynąłem Wartą pod prąd, czy 
też musiałem wykonać 23-kilometrową przenoskę. 
Nie była ona aż tak intensywna, jak bicie rekordu na 

Wiśle. Wówczas nie podróżowałem pod presją czasu, 
lecz dzieliłem czas na płynięcie oraz zwiedzanie cie-
kawych miejsc, które mijałem po drodze.

Co Pana fascynuje w podróżowaniu za pomocą kajaku?
Trudno mi jednoznacznie stwierdzić, ale chyba przede 

wszystkim zmienność krajobrazu. Rzeki płyną zarówno przez 
większe miasta, jak również przez tereny kompletnie dzikie. 
Płynąc kajakiem, można oddychać świeżym powietrzem, 
obserwować faunę i florę, ale też podziwiać niektóre zabytki 
z perspektywy niedostępnej dla pozostałych turystów. Taka 
refleksja zakiełkowała we mnie, gdy płynąłem obok Wawelu. 
Widziałem tłumy zwiedzających, które tłoczyły się dookoła 
zamku, próbując go sfotografować z jak najkorzystniejszego 
ujęcia, podczas gdy ja miałem idealny widok. Nie musiałem 
w celu jego uzyskania przeciskać się między innymi ludźmi.

Jakie miejsca chciałby Pan zwiedzić za pomocą kajaku?
Na pewno kusi mnie wschodnia ściana Polski i ten pod-

laski slow-life, który może być jeszcze lepszy do wyczucia  
z rzek, takich jak Narew, Biebrza, czy Bug.

Jak wyglądają dalsze Pana plany podróżnicze i czy planuje 
Pan już kolejne wyzwania?

Na ten moment nie mam nic skonkretyzowane-
go, a pomysł stanowi zawsze początek wszystkiego. My-
ślę jednak, że kolejna podróż nie będzie już oparta  
o kajak. Jest on na pewno fajny. Jeszcze nie raz do niego wsiądę, ale 
nie chciałbym się szufladkować i czynić podróżnikiem jedno-
płaszczyznowym. Trzeba będzie pomyśleć o jakiejś przygodzie  
z innym środkiem lokomocji, oczywiście niezmiennie na-
pędzanym siłą własnych mięśni. Jak na coś wpadnę, z pew-
nością będę o tym informował na profilu facebookowym@
NaOtwartymNurcie.

Rozmawiał: Przemysław Schenk
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INFORMACJA

Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 roku o gospodarce nieruchomościami  

(tekst jednolity Dz. U. z 2023, poz. 344 ze zm.)

Zarząd Powiatu Wejherowskiego  
informuje,

że w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w  Wejherowie, ul. 3 Maja 4 oraz na stronach 

internetowych:  

www.bip.powiatwejherowski.pl, 
www.powiat.wejherowo.pl, 

zamieszczono przez okres 21 dni, wykaz 
nr IV/P/2023, dotyczący nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Wejherowskiego, 
przeznaczonych do oddania w użyczenie. 

 
Wykaz wywieszono w dniu  

29 sierpnia 2023 r.

OGŁOSZENIE 171/2023/PR-Media-Group/DB

INFORMACJA

Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 roku o gospodarce nieruchomościami  

(tekst jednolity Dz. U. z 2023, poz. 344 ze zm.)

Starosta Wejherowski informuje,

że w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w  Wejherowie, ul. 3 Maja 4 oraz na stronach 

internetowych:  

www.bip.powiatwejherowski.pl, 
www.powiat.wejherowo.pl,  

www.uwgdansk.ssdip.bip.gov.pl

zamieszczono, przez okres 21 dni, wykaz  
nr XIII/2023 części nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
przeznaczonej do dzierżawy w trybie 

bezprzetargowym, oznaczonej ewidencyjnie jako 
działka nr 32, część działki nr 33, działka nr 34, 
część działki nr 35, działka nr 36 i działka nr 37, 

obręb 03, Miasto Wejherowo. 
 

Wykaz wywieszono w dniu  
31 sierpnia 2023 r.

OGŁOSZENIE 170/2023/PR-Media-Group/DBOGŁOSZENIE   168/2023/PR-Media-Group/DB

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Rumi

Burmistrz Miasta Rumi informuje, że stosownie 
do art. 35 ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. 
U. z 2023r. poz. 344 z późn. zm.) oraz Zarządze-
nia Nr 2065/308/2023 Burmistrza Miasta Rumi 
z dnia 10.08.2023r., w siedzibie Urzędu Miasta 
Rumi przy ul. Sobieskiego 7, wywieszony został, 
na okres 21 dni, wykaz nr XVIII obejmujący nie-
ruchomość zabudowaną, stanowiącą własność 
Gminy Miejskiej Rumia, przeznaczoną do odda-
nia w użyczenie. Przedmiotowy wykaz zamiesz-
czony został również na stronie internetowej 
Urzędu Miasta Rumi: http://bip.rumia.pl/

OGŁOSZENIE 169/2023/PR-Media-Group/DB

JACKOWI PILARCZYKOWI

BARBARY GIERAK-PILARCZYK

PANU

MATKI

wyrazy głębokiego współczucia 
i żalu z powodu śmierci

składają

lekarki, osoby zasłużonej dla sopockiego samorządu, byłej Dyrektor Wojewódzkiego Zespołu 
Reumatologicznego w Sopocie, a od 2017 do lutego 2022 roku Prezes Zarządu Spółki Pomorskie 

Centrum Reumatologiczne w Sopocie

Wiceprezesowi Zarządu Szpitali Pomorskich Sp. z o.o.

Arkadiusz Kraszkiewicz 
Zastępca Prezydenta  
Miasta Wejherowa

Krzysztof Hildebrandt 
Prezydent Miasta Wejherowa  
wraz ze współpracownikami

"Umarłych wieczność dotąd trwa, dokąd pamięcią im się płaci"
    Wisława Szymborska
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Na mieszkańców i gości czekało mnóstwo 
atrakcji m. in.: zabawy dla dzieci z Ence Pence, 
animacje, tańce, koło fortuny, meksykańskie 
kolorowanki, przejażdżki konne, samochodzi-
ki, ogromne bańki mydlane, darmowe malowa-
nie twarzy, kolorowe warkoczyki i dmuchańce.
Dla dorosłych również przygotowano nie-
spodzianki. Na scenie redzkiego amfiteatru 
wystąpił zespół Trio Mariachi, który wykonał 
latynoskie przeboje m. in. „Despacito”, „Bailan-
do”, „Duele el corazon” oraz „La Bamba”. Były 
stoiska z zabawkami i gadżetami, balony na 
hel, strzelnica sportowa, stoisko z popcornem, 
nachosami i watą cukrową. Podczas imprezy 

nie zabrakło dobrego jedzenia, które zapewniły foodtrucki: Dos Amigos, Rastelli, Tadam Tadam.
- „Fiesta na koniec lata” to była niepowtarzalna okazja, by pożegnać wakacje w stylu meksykań-
skim. Za wspólną zabawę dziękujemy i czekamy na lato 2024 - mówi dyrektor Fabryki Kultury 
Tomasz Wiśniewski. 
   Źródło: UM Reda

ZAKOŃCZENIE LATA W MEKSYKAŃSKIM 
KLIMACIE
REDA | 26 sierpnia Fabryka Kultury zaprosiła do Miejskiego Parku Rodzinnego  
w Redzie na „Fiestę na koniec lata”.

fot. Michał Kaczmarek

Od 2014 roku w Rumi bardzo dobrze 
prosperuje Stacja Kultura, będąca 
główną siedzibą Miejskiej Biblioteki 
Publicznej. W ciągu niecałej deka-
dy obiekt ten otrzymał wiele nagród  
i wyróżnień, w tym tytuł najpiękniej-
szej biblioteki świata w konkursie Li-
brary Interior Design Awards.
- Stacja Kultura to niewątpliwie naj-

ważniejszy obiekt biblioteczny na 
terenie miasta, jednak nasza insty-
tucja posiada także swoje filie. Jedna 
z nich do 2022 roku zlokalizowana 
była w niewielkim lokalu przy ulicy 
Kościelnej 17. Mieszkańcy północnej 
części Rumi korzystali z niej przez 
kilkadziesiąt lat. Teraz tę niewielką 
przestrzeń zastąpiła nowoczesna pla-
cówka – mówił Dariusz Rybacki, dy-
rektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Rumi.
Nowa biblioteka ulokowana została 

w budynku pamiętającym XIX wiek, 
zlokalizowanym przy Placu Kaszub-
skim, w historycznym centrum Rumi. 
Jej budowa to pierwszy krok do re-
witalizacji wyjątkowo cennej, choć 
obecnie zdegradowanej, miejskiej 

przestrzeni.
- Plac Kaszubski to jedno z niewielu 

miejsc w Rumi, w którym zachowany 
został oryginalny historyczny układ 
urbanistyczny. Zlokalizowanie w tym 
miejscu biblioteki, czyli instytucji 
kultury, której oferta cieszy się du-
żym zainteresowaniem społecznym, 
to moim zdaniem strzał w dziesiątkę 
- podkreślał dyrektor MBP.
W Bibliotece Kaszubskiej na 220 

metrach kwadratowych wydzielone 
zostały strefy dla osób dorosłych,  
a także dzieci i młodzieży. Nowa filia 
nawiązuje do tradycji i kultury mate-
rialnej Kaszub, choć w nowoczesnym, 
zreinterpretowanym wydaniu. Inwe-
stycję zaprojektował Jan Sikora, ar-
chitekt odpowiedzialny za stworzenie 
Stacji Kultura.
- W projekcie stylistycznym biblio-

teki czerpaliśmy z lokalności, ale pod 
kątem funkcjonalnym odnieśliśmy 
się do najlepszych wzorców świato-
wych. Dużą lekcją była także Stacja 
Kultura, która nauczyła nas planowa-
nia przestrzeni w ten sposób, by była 
maksymalnie pojemna pod kątem 

możliwości adaptacji na różne funk-
cje, wydarzenia i pomysły - przyznał 
Jan Sikora.
Elewację nowej biblioteki ozdobił 

mural nawiązujący do historii Placu 
Kaszubskiego i malowany szyld wzo-
rowany na napisie, jaki znajdował się 
na budynku w okresie międzywojen-

nym. Wewnątrz budynku wyekspono-
wano drewniane figurki kolorowych 
ptaków autorstwa Bogumiła Kustusza, 
rzeźbiarza ludowego pochodzącego  
z Rumi. Z kolei przed budynkiem po-
jawił się książkomat umożliwiający 
czytelnikom odbiór książek również 
poza godzinami funkcjonowania pla-
cówki.
W otarciu nowej filii bibliotecznej 

wzięli udział bibliotekarze z Rumi, 
Redy, Wejherowa, Gdyni i Gdańska, 
działacze kaszubscy, samorządowcy, 
przedstawiciele Instytutu Książki,  
a przede wszystkim liczni czytelni-
cy, którzy mogą już korzystać z no-
woczesnej placówki zlokalizowanej  
w samym sercu Starej Rumi.
- Jestem przeszczęśliwy, że w koń-

cu udało nam się otworzyć Biblio-
tekę Kaszubską. Jestem też bardzo 
wdzięczny za uzyskane na ten cel 
wsparcie finansowe. W zasadzie to 
od 2015 roku walczyliśmy o to, żeby 
w tym miejscu, na naszej kolebce 
kaszubszczyzny, powstała Biblioteka 
Kaszubska. Ten obiekt jest kluczowy 
dla całego procesu rewitalizacji re-
jonu. Nieopodal powstaje centrum 
opiekuńczo-mieszkalne, duży par-
king, który pozwoli przenieść ruch 
samochodowy. Na elewacji biblioteki 
powstał genialny mural historyczny. 
Następnie w ramach rewitalizacji 
przejmiemy dotychczasową siedzibę 
straży pożarnej. Strażacy przeniosą 
się w inne miejsce, a dawna strażnica 
będzie służyć lokalnej społeczności, 
ulokują się tam między innymi or-
ganizacje pozarządowe - informuje 
burmistrz Michał Pasieczny. - Bardzo 
chcemy ten nasz piękny zakątek re-
witalizować i pielęgnować, robimy to 
jako zespół, jako drużyna. Wspólnie 
tworzymy Rumię, za co bardzo dzię-
kuję wszystkim osobom i podmiotom 
zaangażowanym w ten proces - pod-
sumował.
źródło: UM Rumia
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Wielkie otwarcie Biblioteki Kaszubskiej
RUMIA | W poniedziałek oficjalne odbyło się otwarcie Biblioteki Kaszubskiej, czyli nowej filii Miejskiej Biblioteki Publicznej. Obiekt ten jest drugą nowo-
czesną książnicą na terenie miasta i znajduję się przy Placu Kaszubskim, który jako jedno z niewielu miejsc zachował swój historyczny układ urbanistyczny.

Był to ostatni koncert w ramach wakacji i dlatego 
został skierowany do dzieci. Głównym motywem 
przedstawienia było zdrowe odżywianie, a artyści 
w zabawny sposób komunikowali się z publicz-
nością zachęcając widzów do spożywania warzyw  
i owoców. Tym razem aktorzy wcieli się w postaci 
Ogórka, Groszka i Jagody.

Warzywni bohaterowie przekonywali na wesoło  
o wartościach witaminowych poszczególnych wa-
rzyw i owoców, a dzieci śmiało podejmowały za-
proponowany przez nich dialog i włączały się  
w śpiewane przez nich piosenki.

Po koncercie milusińscy bawili się jeszcze na par-
kowych placach zabaw.

Źródło: UM Wejherowo

Groszek, Ogórek i Jagoda zachęcali 
do jedzenia warzyw i owoców
WEJHEROWO | Artyści zaprezentowali bardzo wesoły program dla dzieci w ramach wakacyjnych Kon-
certów Letnich na małej scenie w wejherowskim Parku Miejskim. Zaproponowany przez nich program pt. 
„Centrum uśmiechu” obejrzała liczna grupa dzieci, którym towarzyszyli również dorośli.
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Poetycki happening, czyli Poetyckie Pranie zorganizowało Centrum 
Integracji Społecznej Wodne Ogrody wraz z Gdańskim Klubem Poetów. 
Spotkanie otworzył Olgierd Bojke, zastępca dyrektora WZNK ds. 
Wodnych Ogrodów, który przybliżył uczestnikom spotkania histo-
rię otwartego basenu istniejącego od 1939 do 1990 roku.

Jak powiedziała Gabriela Szubstarska, prezes Gdańskiego Klubu 
Poetów, autorka jedenastu tomów poetyckich, każdy, kto jest chętny 
może wstąpić do Gdańskiego Klubu Poetów.

- Każdego, kto chciałby się podzielić się tym, co napisał, z ludźmi 
którzy kochają poezję, zapraszamy w pierwszy i trzeci czwartek 
miesiąca do Biblioteki Oliwskiej w Gdańsku – powiedziała Gabriela 
Szubstarska. - Ważne jest wracanie do swoich archiwalnych prac  
i aby nie wyrzucać niczego do kosza.

Charakter prezentowanych przez autorów wierszy był różnorod-
ny, prezentowano satyrę, ale były też utwory o tematyce wojennej  
i miłosnej.

Spotkanie zakończyła Małgorzata Borzeszkowska, członkini GKP  
i autorka wierszy. Złożyła podziękowania i zaprosiła do kolejnych spo-
tkań poetyckich, jedno wstępnie zaplanowano na okres przed Świętami 
Bożego Narodzenia, a kolejne w Dzień Poezji, czyli wiosną.

Źródło: UM Wejherowo

Poetyckie Pranie  
i czytanie poezji  
w Wodnych Ogrodach
WE JHEROWO | Pasjonaci poezji i poeci spotkali się podczas 
 Poetyckiego Prania w Centrum Integracji Społecznej Wodne 
Ogrody. Na tarasie Wodnych Ogrodów zawisły wiersze, a poeci 
czytali swoje ulubione utwory.

Szkolenie uprawnia do otrzymania certyfikatu, ale ze 
względu na okres wakacyjno-urlopowy nie każdy mógł ode-
brać go osobiście w momencie zakończenia kursu. Zarząd 
SWUTW dyżurując w swojej siedzibie codziennie, czyni 
to na bieżąco. Kolejna grupa seniorów odebrała certyfikaty 
ukończenia kursu komputerowego. Wręczenia certyfikatów 
dokonały: prezes SWUTW Krystyna Laskowska, koordyna-
tor kursu komputerowego Beata Myszka i skarbnik Grażyna 
Szczepanowska.

- Dzięki temu szkoleniu mogłam poznać wiele interesują-
cych spraw związanych z pracą komputera i możliwościami 
wybranych programów komputerowych – mówi pani Janina.

- Pan Przemysław okazał dla nas wiele zrozumienia i cier-
pliwości i wszystko nam wyjaśniał tak dokładnie, że jestem 
pełna podziwu dla niego, że czasem kilkakrotnie wracał 
do tego samego tematu, aby przekonać się że wszyscy to 
zrozumieli. Nauczyliśmy się wiele rzeczy, o których wcze-
śniej nie wiedzieliśmy, a jak się okazuje przydają się bardzo  
w codziennej obsłudze komputera jak np. zakładanie swoich 

kont mejlowych, 

obsługa poczty elektronicznej, przenoszenie zdjęć ze smart-
fonu do komputera, zakładanie aplikacji, wykorzystanie 
skrótów klawiaturowych oraz ikon – mówi pani Krystyna.

Koordynator kursu Beata Myszka informuje, że 120. 
godzinny kurs był prowadzony przez ponad 2 miesiące  
w 3 grupach przez trenera firmy Przemysława Moszara  
i obejmował m.in. podstawy pracy z komputerem, pracę 
w sieci, przetwarzanie tekstów, arkusze kalkulacyjne, IT 
security a także rozwiązywanie problemów. Firma na okres 
trwania kursu zapewniła 14 komputerów i każdy z kursantów 
podczas zajęć miał pełny dostęp do sprzętu.

Jak dodaje prezes SWUTW Krystyna Laskowska kurs 
komputerowy został zrealizowany dzięki pomocy Urzędu 
Marszałkowskiego w Gdańsku ze środków Unii Europej-
skiej w oparciu o projekt: „Cyfrowe Pomorskie”, nr umowy 
RPPM.05.05.00-22-0065/19, współfinansowany ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regional-
nego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego 
na lata 2014-2020.

Źródło: UM Wejherowo

Seniorzy poznają świat komputerów
WEJHEROWO | Od połowy kwietnia do końca czerwca br. 44 słuchaczy Stowarzyszenia Wejherowski Uniwersytet Trzeciego Wieku uczestniczyło w kursie 
komputerowym ECDL prowadzonym przez firmę SOFTRONIC Sp. z o.o. 
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA MIASTA RUMI

o przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz zmiany  
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Rumi

Na podstawie art. 11 pkt. 1 oraz art. 17 pkt 1 oraz w związku z art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  i  zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. 2023 r. poz. 

977), oraz art. 39 ust. 1 pkt 1, w związku z art. 46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o  środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 

w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 ze zm.) 

zawiadamiam o podjęciu: 

• Uchwały Nr LIX/747/2023 Rady Miejskiej Rumi z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

        w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, dla obszaru położonego w Rumi,  

        zwanego JEZIORNA dla strefy 1.MW,U;

• Uchwały Nr LIX/748/2023 Rady Miejskiej Rumi z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

        w sprawie zmiany uchwały Nr LV/729/2023 Rady Miejskiej Rumi z dnia 31 maja 2023 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego  

        planu zagospodarowania przestrzennego zwanego “CEYNOWY” w rejonie ul. Bolesława Chrobrego oraz ul. Starowiejskiej;

• Uchwały Nr LIX/749/2023 Rady Miejskiej Rumi z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

        w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, dla obszaru położonego  

        w Rumi w rejonie ul. Kazimierskiej;

• Uchwały Nr LIX/750/2023 Rady Miejskiej Rumi z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

        w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Rumi.

wraz z przeprowadzeniem strategicznych ocen oddziaływania na środowisko dotyczących zmian miejscowych planów oraz zmiany studium. Załączniki graficzne 

do ww. uchwał, określające granice przystąpień do sporządzenia zmian miejscowych planów oraz zmiany studium znajdują się na tablicy ogłoszeń Urzędu Mia-

sta Rumi oraz na stronie internetowej www.bip.rumia.pl. Zainteresowani mogą składać wnioski do ww. uchwał oraz do prognozy oddziaływania na środowisko w 

formie pisemnej do Burmistrza Miasta Rumi na adres: Urząd Miasta Rumi, ul. Sobieskiego 7, 84-230 Rumia oraz ustnie do protokołu lub za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej - w szczególności poczty elektronicznej, bez konieczności opatrzenia ich bezpiecznym podpisem elektronicznym na adres e-mailowy: 

planowanieprzestrzenne@um.rumia.pl w terminie do dnia 22.09.2023 r.                                                                                                                 

Wniosek powinien zawierać: nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy.  

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta Rumi.

OGŁOSZENIE 172/2023/PR-Media-Group/DB

DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ NA STRONIE 
WWW.EXPRESSBIZNESU.PL
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Marek Kwiatkowski: Trzeba wiedzieć kie-
dy ze sceny akurat w tym przypadku z placu 
boju zejść – to nawet po 17 latach w tym spo-
rcie jeszcze cię nie dotyczy i kolejne miejsca 
na podium w 2023 to potwierdzają.

Krzysztof Kacnerski: Przede wszystkim 
dzięki za tak wspaniały wstęp. Zgadza się, za 
mną przebyta długa droga podczas trwają-
cej przygody jaką jest dyscyplina Strongman  
i w dalszym ciągu dbam o to aby zdrowie po-
zwoliło mi ją kontynuować. Było kilka poważ-
niejszych problemów w poprzednich latach, 
ale udało się to naprawić i wyszedłem na pro-
stą. Mam nadzieję, że taki stan uda się utrzy-
mać jak najdłużej.

M.K: Poukładajmy sukcesy z tego roku. Ro-
zumiem, że twoim największym jest zdoby-
cie tytułu Mistrza Polski w kategorii do 110 
kg? Co jeszcze udało się wywalczyć?

K.K: Dokładnie, warto również zaznaczyć, 
że wokół tych zawodów powstało wiele przy-
krych sytuacji, jednak cieszy mnie fakt, że 
sprawę udało się wyjaśnić i sprostować w ofi-
cjalnym piśmie, które wystosowała Federacja 
Harlem czyli organizator. Zdobyłem także IV 

miejsce na Mistrzostwach Polski w kategorii 
Open i czterokrotnie stawałem na podium 
podczas zawodów pucharowych w Koszalinie, 
Gdańsku, Babimoście oraz w Kamieniu.

M.K: Chciałbyś dodać coś więcej na temat 
kontrowersji, które pojawiły się podczas Mi-
strzostw Polski w Świdwinie?

K.K: Nie, za pomocą swoich mediów spo-
łecznościowych wypowiedziałem się raz  
a konkretnie. Uważam, że to zwyczajnie wy-
starczy, zbędne są dalsze komentarze i powra-
canie do sprawy. Statuetka Mistrza Polski stoi 
wśród innych i to tłumaczy wszystko.

M.K: Dzisiaj mamy już 1 września a twój 
sezon jeszcze się nie zakończył, nie jesteś 
zmęczony?

K.K: Racja, sezon 2023 rozpoczął się dla 
mnie pod koniec maja a zakończę go ofi-
cjalnie dopiero 16 września. Oczywiście, że 
organizm odczuwa zmęczenie, jednak znam 
siebie i wiem jak odpowiednio i prawidłowo 
się regenerować. Gdybym czuł, że coś niedo-
brego się ze mną dzieje odpuściłbym wcze-
śniej. Reasumując łącznie w tym roku będzie 

to 15 startów. Ten sport tak bardzo wciąga, że 
z jednej strony zawodnik cieszy się, że to już 
koniec sezonu a z drugiej zaczyna tęsknić za 
wyczynowym dźwiganiem i musi tłumaczyć 
sobie: „odpocznij, w 2024 kolejna runda”.

M.K: W ostatnim czasie nie opuszcza cię 
piętno IV miejsca, myślisz, że uda ci się jesz-
cze stanąć na podium podczas najbliższych 
startów?

K.K: To prawda, IV lokatę zająłem aż 5. razy 
pod rząd. W Jelczu - Laskowicach spadając ze 
schodów podczas tej konkurencji, tym samym 
spadłem również z II miejsca właśnie na IV. 
Są lepsi zawodnicy, czasem brakuje trochę 
szczęścia, pojawiają się błędy ponieważ taki 
niestety jest każdy sport. Oczywiście, że będę 
walczył o podium, dlatego czytelników proszę 
o trzymanie kciuków.

M.K: Co robi w twoim przypadku zawodnik 
strongman po zakończeniu sezonu?

K.K: Ma w końcu czas na skoszenie traw-
nika w domu. (śmiech) Żartuję, to również 
robi regularnie tak samo jak dźwiga. W moim 
przypadku pełni dalej misję trenera personal-
nego i instruktora siłowni w  WKKiSS Apollo 
w Wejherowie. Pomaga zrozumieć ludziom, że 

aktywność fizyczna to konieczność w drodze 
do lepszego samopoczucia i funkcjonowania. 
A więc zapraszam na treningi!

M.K: Życzę sukcesów na kolejne lata i ser-
deczne dzięki za tą rozmowę.

K.K: Ja również dziękuję.

Sezon Strongman 2023: 
- Puchar Polski Strongman Koszalin II
- Plażowy Puchar Polski Brzeźno II
- Strongman Cup Kamień II
- Puchar Polski Strongman Grudziądz V
- Pojedynek Gigantów Babimost III
- Mistrzostwa Polski u110 Świdwin I
- Mistrzostwa Polski Open Inowrocław IV
- Puchar Polski Strongman Śliwice IV
- Puchar Polski Strongman Zgierz IV
- Pojedynek Gigantów Jelcz - Laskowice IV
- Kościerski Stolem IV

Wkrótce:
- Pojedynek Gigantów Poryte - Jabłoń
- Pojedynek Gigantów Augustów 
- Puchar Polski Strongman Mieścisko
- Puchar Polski Strongman Gołdap

To nie koniec sezonu 2023 w wykonaniu 
Kacnerskiego STRONGMAN | O wciąż trwającym sezonie Strongman 2023 i sukcesach wieloletniego  

zawodnika Krzysztofa Kacnerskiego, rozmawia Marek Kwiatkowski.
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